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1. Godkendelse af dagsorden  

Dagsorden blev godkendt uden bemærkninger  

 

2. Godkendelse af referat 

Referatet blev godkendt med bemærkning om, at der snarest skal indkaldes til mødegruppen i 

AMU-regi. Der er efter LUU mødet blevet indkaldt hertil.  

 

3. Ny bekendtgørelse for erhvervsuddannelsen til pædagogiskassistent 

Den nye bekendtgørelse træder i kraft 01.08.24. Uddannelsesordningen har været undervejs 

og er nu landet:  https://www.sevu.dk/fevu/paedagogisk-assistent-alt-om-oplaering  

 

Under linket findes blandt andet den nye uddannelsesordning og bekendtgørelse samt en 

oversigt over de ændringer, der er foretaget ift. den tidligere bekendtgørelse og den nye 

bekendtgørelse gældende fra 01.08.24. 

Bekendtgørelser og overgang til ny bekendtgørelse: 

Den nye bekendtgørelse for PAU træder i kraft 01.08.24. Det betyder følgende i overgangen: 

➢ GF 2 med start 09.08.24 er på ny bek. fra en start. 
➢ GF 2 der startede 09.02.24 tilbydes at overgå til den nye bek. når de fortsætter på hovedforløb 

pr. 29.08.24. Dette sker efter aftale med elevens arbejdsgiver. 

➢ Hovedforløbshold, der er startet før den 29.08.24 fortsætter alle på den gamle 

bekendtgørelse. 

 

Det betyder vi arbejder med to bekendtgørelser indtil ”de gamle” årgange er færdige på 

uddannelserne.  

 

Udvalget er positivt stemt overfor den nye bekendtgørelse. Der bliver fulgt op, hvorvidt der skal 

opdateres i grundfortællingen på baggrund af den nye bekendtgørelse. (Der er blevet tjekket 

op på dette efterfølgende og Danske SOSU-Skoler ligger ikke op til en ny opdatering af 

grundfortællingen) Mulighed for at begynde på hovedforløbet Social- og Sundhedsassistent, 

hvis man har et grundforløb 2 eller færdiggjort hovedforløb på Den Pædagogiskeassistent 

uddannelse, hvis man tager 4 ugers naturfag og 2½ dag førstehjælp og brandbekæmpelse. 

 

4. Grundfortælling om PAU 

Der blev spurgt ind til, hvorfor 3F ikke er nævnt på forsiden af grundfortælling. 

Pædagogiskassistenter bliver ikke medtaget som faglært på det sociale psykiatriske område. 

Herudover var der ingen kommentarer  

 

Der er efter mødet blevet undersøgt, hvorfor 3F ikke er nævnt. 3F har ikke deltaget i arbejdet 

om grundfortællingen og er derfor ikke nævnt. 

 

5. Drøftelse af virksomhedsforlagt undervisning 

https://www.sevu.dk/fevu/paedagogisk-assistent-alt-om-oplaering
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Der har været en stejl kurve med at implementere det. Eleverne har været positive overfor 

oplevelsen. Kommunerne har haft godt oplevelser med eleverne, men har et ønske om at 

eleverne bliver bedre til at kontakte de institutioner de skal være hos. Københavns Kommune 

havde logistiske problemer med at nå det til seks uger i forvejen grundet praktikaliteter, såsom 

indhentning af straffe- og børneattest. Kommunerne ønsker at få en liste over elever til de 

enkelte kommuner ved starten af grundforløb 2. Således de kan imødekomme de 

administrative flaskehalse der er. Næste sæt af elever til virksomhedsforlagt undervisning er i 

uge 43. Der havde været udfordringer med elever, som stod på listen til kommunerne, men 

som i stedet var taget på udlandsophold.  

 

SOSU H har elever, som er bosat udenfor SOSU Hs geografiske område. Dette har betydet lidt 

udfordringer i forhold til udbydere af pladserne til virksomhedsforlagt undervisning. 

Administrationen har forsøgt at finde steder i regionen til eleverne igennem samarbejdes 

kommunerne.  

 

Der bliver lavet en samlet evaluering i 2025 af virksomhedsforlagt undervisning.  

 

 

6. Elevtrivselsundersøgelsen 

Jette Emborg redegjorde for elevtrivselsundersøgelsen og dens resultater på den 

pædagogiskassistent uddannelse. Der blev fremhævet, at eleverne som ikke oplever at de har 

modtaget tilbagemeldinger/feedback, virkede forholdsvist højt. Det blev fremhævet, at 

eleverne faktisk trives virkelig godt. Eleverne melder ind de føler sig mindre forberedt når de 

skal tilbage fra oplæringsperiode til skolen. Der bliver undersøgt om EUV1 er dem, som slår ud 

i elevtrivselsundersøgelsen. Jettes Emborgs slides udsendes sammen med referatet.  

 

Overgange, ønskes som et punkt på et kommende møde. Dialog mellem kommunerne og 

SOSU H i forhold til, at inddrage dem mere i processen omkring oplæringen.  

 

7. AMU 

Elsi redegjorde for, hvordan AMU er vokset på FEVUS område. Kompetencecenteret mærker 

det på nogle uddannelser. Kompetencecenteret har lavet nyt forløb med tre moduler målrettet 

neuroassistenter. Der er oprettet et helt hold, bliver udbudt igen til næste efterår. Der er lavet 

et eftersyn af AMU-området på FEVUs sektor. Der skal udarbejdes nye uddannelser, som 

Kompetencecenteret er blevet inviteret til, at medvirke til udarbejdelse af disse 10 nye 

uddannelser. Kompetencecenteret udbyder to nye uddannelser i samarbejde med LFS på LFS 

egen adresse.  

 

Nyt projekt i gang med Ballerup Kommune om vej fra ufaglært til faglært på PAU igennem 

AMU. Formanden stiller spørgsmål ved hjemmelen i dette udbud. Formanden beder om at få 

en redegørelse for, at der er hjemmel. Der var enighed om at tage punktet op på næste møde.  

 

8. Orientering fra SOSU H 

Elevtal udsættes til næste gang. Ellers intet at bemærke 

 

9. Orientering fra SEVU/FEVU 

Der var ingen bemærkninger til punktet.  
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10. Orientering fra medlemmer / formandskabet  

Der bliver indkaldt til arbejdsgruppe for AMU efter sommerferien  

 

11. Eventuelt  

Der er på et tidligere møde fulgt op med en orientering til udvalget om at det ikke er lykkedes 

Høje Tåstrup kommune at samle elever nok til et lokalt afholdt GF 1 i kommunen. Processen 

er fremover, at kommunen har fået bevilliget økonomi til at uddanne 20 elever på grundforløb 

2 under 25 år med opstart februar 2025. 


